
PROTOKÓŁ NR III/18 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 28 grudnia 2018 r. 

 

Obradom, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w sali Gminnego Centrum Kultury w Gródku, 

przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. Protokołowała Monika Gościk 

- inspektor Urzędu Gminy Gródek.  

 

Ad 1. 

Wieczysław Gościk - Przewodniczący Rady otwierając obrady III Sesji Rady Gminy, przywitał 

Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, Radnych Rady Gminy, sołtysów, kierowników i dyrektorów jednostek 

podległych oraz pozostałych zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 radnych, co zapewnia 

regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Radni obecni na obradach II Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radny Wieczysław Gościk, 

5. Radny Jerzy Gryc, 

6. Radna Iwona Kalinowska, 

7. Radna Grażyna Kubiak, 

8. Radna Anna Petelska, 

9. Radna Dorota Popławska, 

10. Radna Małgorzata Popławska, 

11. Radna Monika Ratyńska, 

12. Radna Katarzyna Rogacz, 

13. Radny Andrzej Wysocki. 

 

(Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załączniki Nr 2, 3 i 4 do niniejszego 

protokołu) 

 

Następnie poinformował, że na stoliku protokolanta wyłożony jest protokół obrad II Sesji Rady 

Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia do protokołu, po czym 

protokół zostanie przyjęty i podpisany. 

 

Ad 2. 
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Wieczysław Gościk - Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany 

radnym wraz z materiałami na dzisiejsze obrady. Zapytał, czy są jakieś wnioski, bądź uwagi 

do przedstawionego porządku obrad. 

Żadnych pytań i uwag nie zgłoszono, dlatego też Przewodniczący Rady porządek odczytał. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-2022 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Gródek na 2019 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2018 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego pozbawionym lub mieszkaniach 

chronionych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania pomocy dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2019 r. 

14. Wypracowanie stanowiska w sprawie pomnika upamiętniającego „poległych w latach 1941-1944 

z rąk hitlerowskich oprawców około 60 bojowników w walce o wolność i demokrację” w świetle 

ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju 

totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek pomocniczych gminy, budowli, 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz pomniki (Dz. U z 2018 r. poz. 1103). 

15. Zapytania i wnioski radnych.  

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Przyjęcie protokołu obrad I Sesji Rady Gminy Gródek.  

18. Zamknięcie obrad.  
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Przewodniczący Rady poinformował, iż zmianie uległy tytuły uchwał w punktach nr 9 i 10. 

Projekty uchwał z poprawionymi tytułami Radni otrzymali przed rozpoczęciem sesji. Następnie poddał 

porządek obrad pod głosowanie. 

 

Głosowało 13 radnych. 

Za – 13,  przeciw - 0,  wstrzymujących się - 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek 

obrad III Sesji Rady Gminy wraz z zaproponowanymi zmianami został ustalony. Przewodniczący Rady 

stwierdził, że punkty 1 i 2  porządku obrad zostały zrealizowane.  

 

(Projekt porządku obrad stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 3. 

 Wiesław Kulesza Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

 Radny Jerzy Gryc zwrócił uwagę, że na poprzedniej sesji Rady Gminy Gródek złożone zostały 

wnioski i zapytania przez Radnych. Prosił o przedstawienie informacji co Wójt Gminy wykonał w tych 

kwestiach, jak również w zakresie wniosków sołtysów. 

 Wiesław Kulesza Wójt Gminy poinformował, że na wnioski i interpelacje złożone na piśmie 

odpowiedź również została udzielona w formie pisemnej, m.in. w zakresie modernizacji świetlicy 

w Załukach, studni czy przeniesienia znaku. W zakresie spraw zgłoszonych ustnie stwierdził, że nadany 

został bieg tym sprawom jednak nie pamięta wszystkich wniosków i nie jest w stanie udzielić odpowiedzi. 

Prosił o przybliżenie o jakie wnioski chodzi to wówczas odpowiedź zostanie udzielona.  

 Radny Jerzy Gryc wyjaśnił, że miał na myśli doświetlenie ulic oraz wycięcie topól w okolicach 

Łużan.  

 Radny Grzegorz Borkowski dodał, że sprawa dotyczyła topól we wsi Jaryłówka i wiadomym jest, 

że jest to sprawa Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, czekamy na jego odpowiedź i nie jest 

to w kompetencji Urzędu Gminy.  

Radny Jerzy Gryc stwierdził, że chodziło mu w szczególności o rehabilitację w Gródku i czy 

zostały podjęte najmniejsze kroki w tym kierunku. 

Wiesław Kulesza Wójt Gminy odpowiedział, że na temat rehabilitacji udzielił odpowiedzi 

na poprzedniej sesji a w zakresie topól wyjaśnił, że nic się nie zmieniło i sprawa jest w kompetencji 

Konserwatora Zbytków. O nowym oświetleniu natomiast możemy mówić na bazie budżetu Gminy 

na 2019 r. 

Radny Jerzy Gryc przypomniał, że na poprzedniej sesji Wójt stwierdził, że doświetlenie ulic 

Zamkowej i Błotnej mogłoby być zrobione nawet do końca bieżącego roku. Rozmawiano również 

o dojazdach i likwidacji kursów. Zapytał czy podjęto kroki w celu usprawnienia dojazdów.  



4 

 

Wiesław Kulesza Wójt Gminy przypomniał, iż osobiście udał się do Dyrektora spółki PKS Nova 

w celu wyjaśnienia tej sytuacji, ponadto na piśmie zwrócił się o wznowienie zawieszonych kursów bądź 

zmianę rozkładu jazdy i do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi. Ponadto zwrócił się do innych firm 

przewozowych o możliwość zaplanowania kursów w tych godzinach, gdzie zrezygnował PKS Nova.  

 Radna Monika Ratyńska miała pytanie dotyczące odpadów. Czy koszt odbioru po przetargu jest 

podobny do tegorocznego i czy analizowano ile mogą kosztować opłaty za odpady od lutego 2019 r.? 

 Wiesław Kulesza Wójt Gminy odpowiedział, że drugi przetarg dał nam możliwość nie podnoszenia 

stawek za odbiór i zagospodarowanie odpadów, przynajmniej przez najbliższe pół roku. Będzie to też m.in. 

zależało od tego czy ilość śmieci wzrośnie w skali roku.  

Radna Grażyna Kubiak odniosła się do odbioru robót budowlanych w zakresie budowy kanalizacji 

sanitarnej w Waliłach-Stacji i wystąpienia robót dodatkowych. Prosiła o wyjaśnienie czego dotyczyły 

roboty dodatkowe. 

 Wiesław Kulesza Wójt Gminy wyjaśnił, że wykonana dokumentacja projektowa nie odpowiadała 

wysokościowo do istniejącej przepompownia ścieków, która wybudowana była podczas przebudowy drogi 

krajowej, należało to dostosować i zmienić co wiązało się z poniesieniem dodatkowych kosztów.  

             Więcej żadnych pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, w związku z czym Wieczysław 

Gościk Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie Wójta Gminy zostało przyjęte. 

 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

 

Ad 4. 

Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 201-2022 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036. Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na dzisiejszą sesję. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gródek na lata 2019-2022. 

 

(Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-2022 stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu) 

 

Radny Jerzy Gryc zwrócił uwagę, że radni otrzymali nową wersję projektu uchwały i prosił 

o wyjaśnienie zmian do pierwotnej wersji. Dodał, iż niepokoi go rosnący dług.  

Marta Popławska inspektor Urzędu Gminy w zastępstwie Skarbnika Gminy wyjaśniła, iż jest to ten 

sam projekt uchwały wydrukowany ponownie ze względu na fakt, iż w poprzednim wydruku część wierszy 

była nieczytelna. W kwotach i wartościach nic nie uległo zmianie.  
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W zakresie długu Wiesław Kulesza Wójt Gminy wyjaśnił, że struktura budżetu wygląda w ten 

sposób, iż środki finansowe są wystarczające na wydatki bieżące, czyli na realizację zadań wynikających 

z ustawy o samorządzie gminnym. Poza tym staramy się wygospodarować środki na zadania inwestycyjne  

służące rozwojowi naszej gminy. Ciężko pracujemy nad tym aby jak najwięcej wniosków pisać o środki 

zewnętrzne, głównie z UE. Niewystarczające środki na pokrycie wkładu własnego powodują, że musimy 

korzystać z kredytów na wyprzedzające finansowanie lub długoterminowych. Trzeba podejmować decyzje 

czy robimy pojedyncze drobniejsze rzeczy i wówczas nie korzystamy z kredytów. Radni poprzedniej 

kadencji pamiętają, że każdego roku planowaliśmy kredyty, których w efekcie albo nie zaciągaliśmy 

od 3 lat albo braliśmy je w mniejszej wysokości. Dodał, że w tym roku kredyt został zaciągnięty ze względu 

na realizację projektów m.in. takich jak budowa kolektorów słonecznych. Należy zakładać, iż wskaźnik 

figurujący w wydanej opinii prze Regionalną Izbę Obrachunkową będzie w rzeczywistości po wykonaniu 

budżetu lepszy.  

 Więcej żadnych spraw w tym punkcie nie poruszono i radni nie mieli żadnych uwag.  

Marta Popławska odczytała projekt uchwały, który następnie Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie jawne. 

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 12,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 1 (Radny Jerzy Gryc). 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 201-2022 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036 została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/22/18 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 201-2022 wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

 

Ad 5.  

Radni przystąpili do realizacji punktu 5 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na 2019 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad posiedzenia 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy. Prosił o zabranie głosu Pana Wiesława Kulesza 

Wójta Gminy Gródek. 

Wiesław Kulesza Wójt Gminy wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych w terminie 

do 15 listopada poprzedzającego rok budżetowy Wójt Gminy ma obowiązek przedłożyć Radzie Gminy 

i Regionalnej Izbie Obrachunkowej projekt budżetu, który powinien zostać uchwalony do końca roku. Przy 

konstrukcji budżetu należy brać pod uwagę różne obwarowania, które ograniczają możliwości dowolnego 
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kształtowania, co wynika z przepisów, art. 242 ustawy o finansach publicznych, który stanowi, że wydatki 

bieżące nie mogą być wyższe od dochodów bieżących. I w tym przypadku dobrą zasadą w budżetach gminy 

jest wypracowywanie nadwyżki budżetowej, która w budżecie naszej Gminy występuje od kilku lat 

i obecnie też będzie miała miejsce, Drugim warunkiem, który należy brać pod uwagę to art. 243 ustawy 

o finansach publicznych, gdzie wskaźnik zobowiązań nie może przekraczać określonej normy wymaganej 

dla danej gminy i w przypadku naszej Gminy wskaźnik ten wynosi 6,45 %, a faktycznie wynosi 3,15 %. 

Oczywiście realizowany budżet jest żywym organizmem, który ulega wielu zmianom w zależności od 

sytuacji, które mają miejsce w ciągu roku. Planowanie musi być realistyczne, gdyż nie jest on z gumy i aby 

móc planować skalę wydatków należy dokładnie przeanalizować możliwości przychodów i dochodów, 

które w głównej mierze opierają się na podatkach, subwencjach, dotacjach, opłat za dzierżawę, z tytułu 

użytkowania wieczystego i sprzedaży nieruchomości. Przedstawił najważniejsze inwestycje zaplanowane 

na 2019 r.  

Radny Marek Antonowicz prosił o wyjaśnienie czy zadanie inwestycyjne pn. wykonanie projektu 

przebudowy ulic: Wąskiej, Ogrodowej i Spółdzielczej, dotyczy także przebudowy tych ulic.  

Wiesław Kulesza Wójt Gminy odpowiedział, że w projekcie budżetu ujęto takie zadania jak 

przebudowa ul. Cmentarnej w Gródku, przebudowę chodników na ul. Michałowskiej. Wykonanie 

dokumentacji projektowej na wymienione przez Radnego ulice i bieżąca realizacja budżetu pokaże czy 

będzie możliwość wykonanie przebudowy tych ulic w trakcie roku.  

Radny Jerzy Gryc pytał z czym związane jest zabezpieczenie środków finansowych w wysokości 

40 tys. zł na rozbudowę Urzędu Gminy. Odniósł się również do załącznika nr 6 uchwały, plan przychodów 

i kosztów zakładów budżetowych. Plan przychodów KZB na rok 2018 jest dodatni -  1 100 zł, a w planie 

na 2019 r. jest ujemny, ok. 12 500 zł. Prosił o wyjaśnienie z czego wynika różnica.  

Wiesław Kulesza Wójt Gminy w zakresie rozbudowy Urzędu Gminy wyjaśnił, że pojawiła się 

możliwość uzyskania dofinansowania ze środków zewnętrznych Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska na taki cel. Powoduje to konieczność dostosowania istniejącej dokumentacji i środki 

te zaplanowane zostały na pokrycie wydatków z tym związanych. 

Anna Markiewicz księgowa Komunalnego Zakładu Budżetowego wyjaśniła, że różnice 

w przychodach wynikają z rzeczywistego wykonania budżetu i nie ma możliwości na początku roku 

zaplanowania przychodów czy wydatków w 100 %. 

Radna Dorota Popławska pytała czy postępowanie administracyjne w zakresie ul. Michałowskiej 

zostało zakończone?  

Wiesław Kulesza Wójt Gminy odpowiedział, że postępowanie prowadzi Gmina Michałowo 

i z przekazanych informacji wynika, że zostanie ono zakończone jeszcze w tym roku.  

Radna Małgorzata Popławska poruszyła temat wykonania projektu budowy mostu na ul. Błotnej, 

co zostało ujęte w projekcie budżetu. Pytała również o przebudowę samej ulicy. 

Wiesław Kulesza Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt będzie zakładał przebudowę mostu oraz tak jak 

rozmawiano na poprzednich posiedzeniach budowę ciągu pieszo-jezdnego na ul. Błotnej. Być może 
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w trakcie roku pojawią się możliwości złożenia wniosku o dofinansowanie na taką operację, m.in. 

z programów rządowych. 

Radna Katarzyna Rogacz skierowała prośbę do Wicestarosty Powiatu Białostockiego, obecnego na 

obradach sesji, o ujęcie w budżecie Powiatu Białostockiego remontu drogi powiatowej w Pieszczanikach.  

Radna Monika Ratyńska przypomniała również o remoncie świetlicy w Załukach.  

Wiesław Kulesza Wójt Gminy odpowiedział, że na remont świetlicy planujemy złożyć wniosek 

o dofinansowanie za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania Puszcza Knyszyńska ze środków Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Więcej żadnych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Gródek na 2019 r. oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu 

Gminy. 

 

(Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Gródek na 2019 r. oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

 

Następnie opinię Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie 

budżetu Gminy Gródek na 2019 rok odczytał Grzegorz Borkowski Przewodniczący Rady.  

 

(opinia Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie budżetu Gminy Gródek 

na 2019 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

 

Marta Popławska odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na 2019 

r., który Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie.  

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na 2019 r. została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/23/18 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na 2019 r. stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu). 

 

Ad 6.  
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Radni przystąpili do realizacji punktu 6 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2018 r. Projekt uchwały Radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Nową, zmienioną wersję uchwały radni otrzymali przed 

rozpoczęciem dzisiejszego posiedzenia. 

Marta Popławska omówiła proponowane zmiany w planie dochodów i wydatków na 2018 r. oraz 

zmiany w stosunku do pierwotnej wersji projektu uchwały 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek. Prosił Przewodniczącego Komisji 

o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

Grzegorz Borkowski Przewodniczący Komisji poinformował, iż członkowie Komisji nie wnieśli 

uwag do projektu uchwały i została ona pozytywnie zaopiniowana. 

 Żadnych uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Marta Popławska odczytała projekt uchwały, 

po czym Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2018 r. została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/24/18 w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2018 r. stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu). 

 

Ad 7. 

Radni przystąpili do realizacji punktu 7 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

udzielających schronienia osobom tego pozbawionym lub mieszkaniach chronionych. Projekt uchwały 

Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż uchwała została podjęta na poprzedniej sesji, jednak 

Wydział Polityki Społecznej Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego wniósł uwagi do podjętej uchwały. 

Odczytał zgłoszone uwagi i poinformował, że projekt uchwały w przedstawionym brzmieniu został 

opracowany z uwzględnieniem odczytanych uwag.  

Żadnych pytań i uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały, po czym poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowało 13 radnych: 
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za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

udzielających schronienia osobom tego pozbawionym lub mieszkaniach chronionych została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/25/18 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia udzielających schronienia osobom tego pozbawionym lub mieszkaniach chronionych stanowi 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

 

Ad 8.  

Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie uchwały 

w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek. Prosił Przewodniczącą Komisji 

o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

Katarzyna Rogacz Przewodnicząca Komisji poinformowała, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w przedstawionym brzmieniu.  

Radny Jerzy Gryc prosił o wyjaśnienie komu dokładnie taka pomoc będzie przyznawana. 

Jolanta Bójko Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku odpowiedziała, 

że pomocą mogą być objęte osoby spełniające kryterium dochodowe i inne kryteria wymienione w ustawie 

o pomocy społecznej. 

Więcej żadnych uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023została podjęta. 
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(Uchwała Nr III/26/18 w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

 

Ad 9.  

Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie uchwały 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Projekt 

uchwały ze zmienionym tytułem Radni otrzymali przed rozpoczęciem dzisiejszych obrad. 

Projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Gródek. Katarzyna Rogacz Przewodnicząca Komisja poinformowała, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany. 

Radna Grażyna Kubiak prosiła o wyjaśnienie od czego zależą formy dofinansowania 

Odpowiedzi udzieliła Jolanta Bójko Kierownik GOPS w Gródku. 

 

Więcej żadnych pytań i uwag nie wniesiono. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 

po czym poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/27/18 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 stanowi załącznik nr 14 

do niniejszego protokołu). 

 

Ad 10.  

Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie uchwały 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Projekt uchwały ze zmienionym tytułem Radni 

otrzymali przed rozpoczęciem dzisiejszych obrad. 
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Projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Gródek. Katarzyna Rogacz Przewodnicząca Komisja poinformowała, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany. 

Żadnych pytań i uwag nie wniesiono. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym 

poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/28/18 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

 

Ad 11.  

Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie uchwały 

w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa. Projekt uchwały 

Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Przewodniczący rady omówił projekt uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/29/18 w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 

 

Ad 12.  
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Przystąpiono do realizacji punktu 12 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie uchwały 

w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. Projekt 

uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Przewodniczący rady omówił projekt uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych została 

podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/30/18 w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

 

Ad 13.  

Przystąpiono do realizacji punktu 13 porządku obrad, którego przedmiotem było podjęcie uchwały 

w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2019 r. Projekt uchwały Radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Przewodniczący rady omówił projekt uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 

w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2019 r. została podjęta. 

 

(Uchwała Nr III/31/18 w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2019 r. stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu). 

 

Ad 14. 

Przystąpiono do realizacji punktu 14 porządku obrad, którego przedmiotem było wypracowanie 

stanowiska w sprawie napisu na pomniku w parku, upamiętniającego „poległych w latach 1941-1944 z rąk 

hitlerowskich oprawców około 60 bojowników w walce o wolność i demokrację” w świetle ustawy z dnia 
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1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy 

jednostek organizacyjnych, jednostek pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej oraz pomniki (Dz. U z 2018 r. poz. 1103). 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawą zajmowała się już Rada Gminy poprzedniej 

kadencji, która stwierdziła, że na terenie naszej Gminy nie ma pomników propagujących komunizm lub 

inny ustrój totalitarny. Temat powrócił w związku z pismami Instytutu Pamięci Narodowej i Podlaskiego 

Urzędu Wojewódzkiego. Przedmiotowe pisma Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. Powyższym 

tematem szczegółowo zajmowała się Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Katarzyna Rogacz Przewodnicząca Komisja poinformowała, że po przeprowadzonych rozmowach 

z mieszkańcami ustalono, iż treść na pomniku nie ma dla nich charakteru propagowania komunizmu 

a jedynie upamiętnienie tamtych czasów. Komisja zwróciła się również o opinię Towarzystwa Przyjaciół 

Ziemi Gródeckiej, którą odczytała. 

Komisja na posiedzeniu w dniu 20 grudnia podtrzymała stanowisku uprzednio zajęte przez 

Radnych. Zgodnie z przekonaniami Komisji pomnik upamiętniający :poległych w latach 1941-1944 z rąk 

hitlerowskich oprawców około 60 bojowników w walce o wolność i demokrację” nie propaguje komunizmu 

lub innego ustroju totalitarnego. Dodała, że ewentualnie jeżeli zajdzie taka potrzeba możemy zastanowić 

się nad zmianą treści w tablicy. 

Głos w tym temacie zabrał również Wicestarosta Roman Czepe.  

Radny Jerzy Gryc był zdania aby w porozumieniu z IPN i historykami z Gródka zmienić treść 

tablicy.  

Przewodniczący Rady również stwierdził, iż należy zastanowić się nad zmianą napisu ale nie 

można dopuścić do zburzenia pomnika. Poddał pod głosowanie skierowanie sprawy do Wójta w celu 

wypracowania treści napisu na pomniku. 

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   

przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że sprawa wypracowania treści napisu na pomniku 

została skierowana do Wójta Gminy. 

 

Ad 15. 

Radna Anna Petelska powiedziała, że bardzo miło jest gościć na posiedzeniu Wicestarostę Powiatu 

Białostockiego i Radny Powiatowych co jest okazją do przedstawienia problemów w naszej gminie. Prosiła 

o poparcie w przyszłości przebudowy drogi powiatowej we wsi Słuczanka. Dodała, że należy też 
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zastanowić się nad poprawą bezpieczeństwa na tej samej drodze powiatowej, na zakręcie we wsi Waliły-

Dwór. 

Radna Dorota Popławska również zwróciła się do Wicestarosty o budowę chodników na drodze 

powiatowej - ul. Polnej w Gródku.  

Wiesław Kulesza Wójt Gminy dodał, że dokumentacja techniczna przez Powiat na budowę ronda 

i chodników na tej ulicy został przygotowany. 

Radny Grzegorz Borkowski stwierdził, że wszyscy wiemy jak wyglądają drogi powiatowe na 

terenie naszej Gminy, których mamy aż 150 km i ich stan jest często opłakany. Apelował do przedstawicieli 

Powiatu o to aby bardziej przychylnie patrzyli na nasze potrzeby. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz odczytał:  

- wniosek do Wójta Gminy od mieszkańców wsi Zubry o budowę altany rekreacyjnej. 

- pismo do Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku o kontynuowanie naprawy drogi powiatowej 

Wierobie-Zubki-Świsłoczany-Mostowlany. 

Radny Jerzy Gryc wnioskował o ustawienie pojemników na zwierzęce odpady wzdłuż ul. Szkolnej 

w Gródku. Poparł postulaty zgłaszane przez Radnych w zakresie remontu dróg powiatowych, dodając, że 

nie wie czy są jakieś gminy w Polsce, które mają gorsze drogi. 

Radny Marek Antonowicz zwrócił się z pytaniem do Wójta o drugą część ul. Młynowej i plany jej 

remontu, dodając że są tam jakieś prawne niedociągnięcia. 

Wiesław Kulesza Wójt Gminy prosił o wyjaśnienie jakie niedociągnięcia Radny miał na myśli. 

Radny Marek Antonowicz odpowiedział, że w zakresie pozyskania własności nieruchomości. 

Wiesław Kulesza Wójt Gminy wyjaśnił, iż jest to kwestia podjęcia i realizacji procedur w kierunku 

wywłaszczenia działki, która trwa i po jej zakończeniu Radni podejmą decyzję o jej remoncie.  

Wicestarosta Roman Czepe ustosunkował się do wniosków zgłoszonych przez Radnych Rady 

Gminy oraz przedstawił kierunki działań Powiatu Białostockiego w obecnej kadencji.   

 

Ad 16. 

Henryk Gorodowienko Sołtys sołectwa Bielewicze podziękował ze wyremontowanie świetlicy 

wiejskiej w Bielewiczach. 

Joanna Lech sołtys sołectwa Załuki wnioskowała o dowieszenie lampy oświetleniowej przy mostku 

do Podzałuk.  

 

Ad 17. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nikt z Radnych nie wniósł uwag co do treści protokołu 

z i zaproponował przegłosowanie przyjęcia protokołu obrad II Sesji Rady Gminy Gródek. 

 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13,   
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przeciw – 0,   

wstrzymujących się – 0. 

 

W oparciu o przeprowadzone głosowanie Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół obrad 

II Sesji Rady Gminy Gródek został przyjęty. 

 

Ad 21. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim uczestnikom 

dzisiejszej Sesji i zamknął II Sesję Rady Gminy Gródek. 

  

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej:  

1. projekt porządku obrad, 

2. lista obecności radnych, 

3. lista obecności sołtysów, 

4. lista obecności zaproszonych gości, 

5. sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Gródek w okresie międzysesyjnym, 

6. uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-

2022, 

7. uchwała Nr III/22/18 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2019-

2022 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2036, 

8. uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Gródek na 2019 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu budżetu Gminy, 

9. opinia Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie budżetu Gminy 

Gródek na 2019 r., 

10. uchwała Nr III/23/18 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na 2019 r., 

11. uchwała Nr III/24/18 w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2018 r., 

12. uchwała Nr III/25/18 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego pozbawionym lub mieszkaniach 

chronionych, 

13. uchwała Nr III/26/18 w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

14. uchwała Nr III/27/18 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023, 
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15. uchwała Nr III/28/18 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

16. uchwała Nr III/29/18 w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy Gródek, 

17. uchwała Nr III/30/18 w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek, 

18. uchwała Nr III/31/18 w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na 2019 r. 

19. potwierdzenie odbioru materiałów i projektów uchwał na III sesję Rady Gminy Gródek w dniu 28 

grudnia 2018 r., 

20. nagranie z III sesji Rady Gminy Gródek. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady 

 

Wieczysław Gościk 

 

   Protokolant 

 

Monika Gościk 


